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Notat om statsministerens besvarelse af samrådsspørgsmål S fra Folketingets Finansud-
valg: Vil ministeren redegøre nærmere for sine udtalelser på mødet i Davos den 24. januar 
2013, hvor hun bl.a. siger, at i Danmark er vi gået reformamok?

Statsministeren anførte ved besvarelsen af spørgsmålet bl.a. følgende:

Samrådsspørgsmålets ordlyd er som følger: ”Vil statsministeren redegøre nærmere for 

sine udtalelser i Davos den 24. januar, hvor hun bl.a. siger, at i Danmark er vi gået 

reformamok?” Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Hr. Jacob Jensen.

Hr. Jacob Jensen har tidligere i slutningen af januar stillet to mundtlige § 20-spørgsmål 

om samme emne, som statsministeren har besvaret i Folketingssalen. Forinden havde Hr. 

Claus Hjort Frederiksen og Hr. Peter Christensen hver stillet to spørgsmål om det samme, 

som statsministeren ligeledes har besvaret i Folketingssalen.

Partiernes mulighed for at stille spørgsmål til ministre er en vigtig del af vores folkestyre. 

Den store interesse for et specifikt ordvalg i Davos giver imidlertid anledning til undren.

Det anvendte udtryk – ”reform frenzy” – er dækkende og endnu mere i dag, end da det 

blev anvendt i Davos for halvanden måned siden. 

Regeringen har helt fra starten haft et meget ambitiøst reform- og moderniseringspro-

gram. I de seneste uger har regeringen fremlagt flere nye reformer:
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 Et udspil om at få de unge bedre igennem uddannelserne. 

 Et udspil om kontanthjælp. 

 Vækstplan DK. 

 En togfond, der er finansieret med indtægter fra aktiviteterne i Nordsøen.

Regeringen gennemfører ikke reformer, fordi det er et mål i sig selv. Regeringen gen-

nemfører reformer, fordi det er nødvendigt, for at vi kan have et godt samfund med en 

tryg velfærd og plads til alle – nu og i fremtiden. 


